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Kanonizacija svetoga
Josemarije

6.listopada 2002. godine Papa
Ivan Pavao II kanonizirao je
osnivača Opusa Dei na Trgu
svetog Petra u Rimu pred više
od 300,000 ljudi iz cijeloga
svijeta.
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6.listopada 2002. godine Papa Ivan
Pavao II kanonizirao je osnivača
Opusa Dei na Trgu svetog Petra u
Rimu pred više od 300,000 ljudi iz
cijeloga svijeta.



Dani molitve i zahvaljivanja

Kada je sveti Josemaría prvi put
stigao u Rim u večer 23. lipnja 1946.
godine, iznajmio je maleni stan na
samom vrhu zgrade na Piazza Città
Leonina, u blizini Bazilike svetoga
Petra. Kada je pala noć izašao je na
balkon s kojeg se pružao pogled na
Apostolsku palaču u kojoj je živio
Papa Pio XII. Mogao je vidjeti prozore
Papinog stana. Duboko taknut, počeo
je moliti za Svetog Oca.

6. listopada 2002. godine, od ranog
jutra slijevali su se ljudi s molitvama
za Papu i Crkvu, bilo ih je toliko da su
ispunili ne samo Trg svetog Petra već
i Via della Conciliazione te brojne
okolne ulice i trgove. Vlasti su
procijenile da je oko 450,000 do
500,000 ljudi došlo slaviti
kanonizaciju svetog Josemarije.
Mnogima je to bio prvi posjet Rimu; a
nekima je to vjerojatno i jedini put u
životu da budu tamo.



Od samo jedne osobe 1946. godine do
nekoliko stotina tisuća ljudi 2002.
godine – ne tako dugi period kada se
gleda cijela Crkvena povijest. Zgrada
na Piazza Città Leonina ostala je
nepromijenjena te čak i ne izgleda
posebno staro. Postoji određen
kontinuitet između molitve koju je
sveti Josemaría sam prikazao za
Papu te prve noći u Rimu i molitve
velikog, bezbrižnog, multietničkog,
radosnog i u isto vrijeme predanog
mnoštva koje se okupilo ispred
Bazilike. U oba slučaja ono što je
važno je individualno jedinstvo s
Bogom; moguće je vidjeti plodnost
takve molitve jer uvijek je Bog taj koji
daje prirast.

Ceremonija kanonizacije odvijala se
u nedjelju, 6.listopada, u deset sati
ujutro. “Na čast Presvetog Trojstva...
proglašavamo i utvrđujemo da je
blaženi Josemaría Escrivá de
Balaguer svetac i upisujemo ga među
svece potvrđujući time da ga se treba



častiti u cijeloj Crkvi kao jednog od
svetaca” svečano je proglasio Papa
Ivan Pavao II. Riječi kanonizacije
završile su sa “Amen” cijele
kongregacije i sa entuzijastičnim
pljeskom koji se prolomio cijelim
putem od Trga svetog Petra do Castel
Sant’Angelo. Nakon što je Misa
završila Papa je želio pozdraviti sve
prisutne te se u društvu Prelata
Opusa Dei “papamobilom“ provezao
Trgom i cijelom Via della
Conciliazione. Putem su brojne bebe
i malena djeca od Pape primili
blagoslov i poljubac u čelo.

Ujutro 7. listopada, na svetkovinu
naše Gospe od Krunice, na Trgu
svetog Petra održana je Misa
zahvalnica, slavio ju je Prelat Opusa
Dei, biskup Javier Echevarría, koji je
neposredno nakon Mise imao
audijenciju kod Svetog Oca. Papa je
govorio o tome kako je novi svetac
uvijek imao stav bezuvjetnog
služenja svim dušama: stav “u kojem



se otvoreno vidjela njegova
predanost svećenstvu i velikodušnost
kojom je provodio tolika djela
evangelizacije i ljudskog razvoja za
pomoć najsiromašnijima.”

Na kraju audijencije stigao je
Patrijarh Teoctist, poglavar
rumunjske ortodoksne crkve, uručiti
svoje službene pozdrave Svetom Ocu.
Mnoštvo je neprestano pljeskalo u
znak naklonosti prema tolikim
katolicima cijeloga svijeta i njihove
zajedničke želje za jedinstvom.

Mise zahvalnice

8. i 9.listopada Mise zahvalnice
slavljene su u različitim bazilikama i
crkvama u Rimu. Slavile su se na
osamnaest različitih jezika: arapski,
bahasa indonezijski, češki, kineski,
nizozemski, engleski, finski,
francuski, njemački, mađarski,
talijanski, japanski, latinski,
litvanski, poljski, portugalski,
španjolski i švedski.



Mnogi su biskupi naglašavali
jedinstvenost poruke koju je širio
svetac. Također su izražavali svoju
radost zbog činjenice da je sveti
Josemaría Escrivá sada ubrojen
među svece te zbog toga što tako
postaje nasljeđe cijele Crkve.

Nekih 200 vjernika iz Hong Konga
sudjelovalo je na Misi koju je slavio
mons. Joseph Ti-Kang, nadbiskup
Taipeija (Tajvan) u Crkvi st. Girolama
della Carità. Govoreći o životu novog
sveca mons. Ti-Kang je naglasio da
“mu je daleki istok od mladosti bio u
srcu.” Također je istaknuo da su
vrijednosti rada i ljubavi prema
obitelji koje je propovijedao sveti
Josemaría dvije vrijednosti duboko
ukorijenjene u kineskoj kulturi.

Crkva Trinità dei Monti bila je
pripremljena za Misu zahvalnicu na
maronitski način. Misu je predvodio
nadbiskup Beiruta, Paul Youssef
Matar, i nadbiskup Byblosa



(Libanon), Bechara Rai. Na kraju
slavlja mons. Matar zamolio je novog
sveca za milost da “posvetimo svoje
živote i živote drugih.” Nadbiskup
Byblosa istaknuo je da poruka
osnivača Opusa Dei, univerzalni
poziv na svetost, “nije samo za
povlaštenu nekolicinu” nego za cijeli
svijet.

Misa Zahvalnica na nizozemskom
bila je u bazilici Sant'Apollinare.
Predvodio ju je nizozemski nuncio,
mons. François Bacqué.

Više od 9,000 ljudi prisustvovalo je
koncelebriranoj Misi u Bazilici svetog
Pavla izvan zidina održanoj za
sudionike kanonizacije pristigle iz
Španjolske. Slavlje je predvodio
madridski kardinal, Antonio María
Rouco Varela, zajedno s
nadbiskupom Toleda i španjolskim
primatom Franciscom Álvarez
Martínez. Koncelebriralo je trideset
nadbiskupa i biskupa te gotovo



stotinu svećenika. U svojoj je homiliji
kardinal Rouco Varela istaknuo
činjenicu da je sveti Josemaría
španjolski svetac univerzalnog srca.

Kardinal Poupard, predsjednik
Pontifikalnog koncila za kulturu,
predvodio je jedno od slavlja na
francuskom u Bazilici Sveta Marija u
Trastevereu. Kardinal je objasnio da
poziv na svetost kojeg je
propovijedao novi svetac poziva sve
da harmoniziraju svoj nutarnji život
s vanjskim životom, odnosno, život
molitve s aktivnostima
svakodnevnog života. Misu
zahvalnicu na kojoj je bilo 2,000 ljudi
pratio je zbor iz Obale Bjelokosti i iz
Kameruna.

Nešto oko 2,500 ljudi iz Sjedinjenih
Država došlo je u Santa Maria
Maggiore sudjelovati na Misi koju je
predvodio mons. John Myers,
nadbiskup Newarka, New Jersey. U
svojoj je homiliji mons. Myers



pozvao prisutne da ne žive minimum
katoličanstva i objasnio da je svetost
poziv za sve kršćane. Mons. Myers
također je dodao da poziv u Opus Dei
nije za elitne katolike, već prije za
obične katolike: sve što je potrebno je
upornost i želja za služenjem. Na
završetku slavlja vjernici su
ovacijama iskazali svoju zahvalnost
Ivanu Pavlu II.

Na talijanskom jeziku bila su dva
slavlja koja su predvodili kardinali
Giovanni Battista Re i Camillo Ruini.
Održana su u Bazilici Svetih Apostola
te u Bazilici Svetog Ivana
Lateranskog. Tijekom svoje homilije,
kardinal Ruini, papin vikar za
rimsku biskupiju, okarakterizirao je
svetog Josemariju kao “onoga koji
gleda lice Kristovo.” Njegovo duboko
jedinstvo s Kristom “objašnjava
njegovu apostolsku dinamičnost koja
je pomela sve pred sobom.” Iz tog
razloga “Sveti ga je Duh načinio
primjerom, te je učenje svetog



Josemarije jasna referentna točka za
evangelizaciju.”

U Bazilici svetog Eugenija

Završnu Misu zahvalnicu slavio je
Prelat Opusa Dei, mons. Javier
Echevarría, 10.listopada. Nakon toga
je svečanim prijenosom tijela iz
Bazilike svetog Eugenija u prelatsku
crkvu Naše Gospe od Mira završeno
službeno slavlje kanonizacije svetog
Josemarije.

U svojoj je homiliji mons. Javier
Echevarría rekao da nakon ovih
nezaboravnih dana kanonizacije
Opus Dei počinje novu etapu:
“vrijeme dublje ljubavi prema Bogu,
jačeg apostolskog žara, velikodušnije
službe Crkvi i svim ljudima. Ukratko,
vrijeme veće vijernosti duhu
posvećivanja usred svijeta kojeg nam
je naš osnivač ostavio kao svoju
oporuku.” Taj novi period, rekao je
Prelat, je vrijeme za “traženje
osobnog dnevnog obraćenja.” U tom



je vremenu “prirodno da želimo
pokazati svoju zahvalnost Ivanu
Pavlu II i da trebamo za njegovu
osobu i nakane prikazivati
intenzivne molitve, velikodušna
mrtvljenja i svoj svakodnevni posao
izvršen ljudskim i nadnaravnim
savršenstvom.”

Ujutro toga istoga dana generalni
vikar Opusa Dei, mons. Fernando
Ocariz, predvodio je drugo zahvalno
slavlje u kojem je naglasio “pozitivan
pogled na svjetsku stvarnost i
posebno na rad” kojeg je imao sveti
Josemaría.

Oni koji su se vratili u svoje
domovine nakon prisustvovanja
kanonizaciji u Rimu, sada pred
sobom imaju primjer svetog
Josemarije, kako je istaknuo Sveti
Otac: “Prateći njegove korake, širite u
društvu svijest o tome da smo
pozvani na svetost, bez iznimke na
rasu, status, kulturu ili starost. Na



prvom se mjestu borite da budete
sveci njegujući jedan evangelički stil
poniznosti i uslužnosti, prepuštanja
Providnosti i neprestanog
osluškivanja glasa Duha. Tako ćete
postati ‘sol zemlje’ i ‘vaše će svjetlo
sjati ljudima da vide vaša dobra djela
i da daju slavu vašem Ocu koji je na
nebesima.’” Ove riječi pozivaju u
sjećanje i daju posebno značenje
riječima “Duc in altum” – Izvezi na
pučinu!” koje je sam Papa rekao
cijeloj Crkvi na početku novog
tisućljeća.
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